
 م جلدي( )كري ميكوزالين

 ل نترات وميكوناز
 

 .نترات ملغ من ميكونازول 20 : كريم يحتويميكوزالين  غ  1كل  والسواغات: التركيب الكيميائي
، فازلين، زيت البارافين، غليسرررين، ميتيررل بررارابين البررويي، بروبيررل بررارابين B2سيتوستيريل الكحول، إيمولجين   ،GMSكوتينا    السواغات:

 البويي، ماء منزوع الشواري.
 .مضاي فطور  :الزمرة الدوائية

 :التأثيرآلية 
عررن إنترراد مرراي  ترريعم . يعمررل مررن اررلل إيقررا  الفطررر الاليرر  علررم مسررتوا غشرراء الفطررور والامررانر مررن اررلل الترريال يقتررل الميكونررازول
، الذي هو عبار  عن ماي  أساسي  في تركيب الغشاء الالوي للفطور. هررذا التفرراوت فرري إنترراد الإرغوسررتيرول يسرربب تفرراوت فرري الإرغوستيرول
 غشاء الالي  الفطري  أساسي في بقانها علم قيي الحيا .ما يجعل هنالك ثقوب ضمن الغشاء وتركيب الغشاء م

 الاستطبابات:
 .، الحك  الناتج  عن سعف  الأرفاغ والقوباء الحلقي  قيم الرياضيالمعالج  معظم حالات 

 . الراح  المترافق مع هذه الحالات التقشير والشعور بعيمياف  من الحك ، الحرق ، 
 مضادات الاستطباب:

 .ماي  الفعال  أو أحي السواغاتعني المرضم الذين لييهم فرط حساسي  تجاه ال
 .قبل الطبيب لييهم منامير  مهبلي سابق  إنتانعني المرضم الذين لم يتم تشايص 

 آثار جانبية:  
 .حك ( في مكان التطبيق ، ي ء،احمرار  ،تهييج الجلي )الإحساس بالحرق غير شانع :

 الحمل والإرضاع:

تطررور الجنررين. يجررب  فاني  المرجو  منه للأم تفوق أي اطر محتمل علمبحذر الل الحمل، وفقط عنيما تكون ال  ميكوزالينيجب أن يستايم   •
 طلب المساعي  الطبي  من الطبيب قبل استايام اليواء في حال الحمل. 

بحذر مررن قبررل الأمهررات المرضررعات وفقررط إذا كانررت الفانرري  المرجررو  منرره لررلأم أكبررر مررن الاطررر المحتمررل علررم  ميكووزالين استايام  يجب •
استايام الكريم الل الإرضاع  وفي حال تم .استايام اليواء في حال  الإرضاع  الرضيع.كما يجب طلب المساعي  الطبي  من الطبيب قبل

 يجب ألا يطبق علم جلي الثييين بفتر  قبير  قبل الإرضاع لتجنب ابتلعه من قبل الرضيع. 
 تحذيرات: 
 إشرا  الطبيب. إلا بنبيح  والأطفال تحت عمر السنتين عني  ميكوزالين تجنب استعمال .1
 للستعمال الاارجي فقط.  .2
 مع العينين.  ميكوزالينتجنب تماس  .3
 :واستشار  الطبيب في حال ميكوزالينيجب إيقا  استعمال  .4

 حيوث تاريش.  •

 (.ن سعف  الأرفاغوالقوباء الحلقي ( أو أسبوعين )لأجل الحك  الناجم  ع  قيم الرياضياللأجل أسابيع ) 4لم يحيث تحسُّن الل  •

 لطفح الحفاض.  ميكوزالين  تجنب استعمال •
 . ميكوزالين لمساعي  الطبي  في حال تم ابتلعيجب طلب ا .5

 التداخلات الدوائية: 
 من غير المحتمل أن يمتص الميكونازول عبر الجلي بكميات تكفي لتؤثر بشكل كبير مع الأيوي  الأارا التي تؤاذ عن طريق الفم. •

 تأثير الوارفارين. زز الميكونازول الممتص من الكريمالوارفارين فهناك احتمال قليل جياً أن يع في حال تناوله مع •

يقيق  بين تطبيررق كررل  مررن  30  اعيبالمبمساح  الجلي ذاتها  ضعي  أارا أو مع مرطبات تطبق علمفي حال استايامه مع أيوي  موينبح   •
  المستحضرين.

 الجرعة وطريقة الإعطاء: 
 تغسل المنطق  المباب  وتجف  جيياً.  •

ً المنطق  المباب  مرتين باليوم ) تطبق طبق  رقيق  علم •  . ومساءً( أو حسب إرشايات الطبيببباحا

 يجب الإشرا  علم الأطفال الل استعمال هذا اليواء.  •

تهويرر  الأحذيرر  وتغييررر الحررذاء  وأن تررتم، العناي  بشكل  ااص بالأماكن بررين الأبررابع وارتررياء حررذاء ملنررم يجب:  قيم الرياضيالمن أجل   •
كما يستعمل يوميرراً لمرري  ، والقوباء الحلقي   قيم الرياضيالأسابيع من أجل   4يستعمل يومياً لمي     والجوارب مر  باليوم علم الأقل.

 .الحك  الناجم  عن سعف  الأرفاغ أسبوعين من أجل

 يجب استشار  الطبيب إذا استمرت الحال  لمي  أطول. •

 الرأس أو الأظافر. هذا المستحضر غير فعال علم فرو  •
 ظ:الحف

25يحفظ في يرج  حرار  أقل من  -
o

 م.
 بعيياً عن متناول الأطفال. -

 التعبئة: 
 كريم. ميكوزالينغ  15تيوب ألمنيوم يحوي علب  كرتون تحوي  -
 كريم.  ميكوزالينغ  30تيوب ألمنيوم يحوي  علب  كرتون تحوي -
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MECOZALEN (Dermal cream) 

MICONAZOLE NITRATE 
 
 
CHEMICAL COMPOSITION: Each 1 gr. contains:  20 mg MICONAZOLE NITRATE. 
Excipients: Glyceryl Monostearate, Cetostearyl Alcohol, Eumulgin B2, Vaseline, Liquid Paraffin, Glycerin, Methyl 
Paraben Sodium, Propyl Paraben Sodium, Deionized Water. 
PHARMACOLOGICAL CLASSIFICATION: Antifungal  
MECHANISM OF ACTION: 
Miconazole kills fungi and yeasts by interfering with their cell membranes. It works by stopping the fungi from 
producing a substance called ergosterol, which is an essential component of fungal cell membranes. The 
disruption in production of ergosterol disrupts the fungal cell membrane, causing holes to appear in it. 
The cell membranes of fungi are vital for their survival. 
INDICATIONS: 
Treatment of most athlete's foot,  jock itch, and ringworm. 
Relieves itching, burning, cracking, scaling and discomfort which accompany these conditions. 
CONTRAINDICATIONS: 
In patient has hypersensitivity to the active ingredient or to the excipents.  
In patients who never had a vaginal yeast infection diagnosed by a doctor. 
SIDE EFFECTS:  
Uncommon:  
Skin irritation (e.g. burning sensation, redness, warmth, itching) at the application site. 
Pregnancy and breastfeeding: 

• MECOZALEN should be used with caution during pregnancy, and only if the expected benefit to the mother 
is greater than any possible risk to the developing baby. you should seek medical advice from your doctor 
before using this medicine if you are pregnant. 

• MECOZALEN should be used with caution by breastfeeding mothers, and only if the expected benefit to the 
mother is greater than any possible risk to the baby. you should seek medical advice from your doctor before 
using this medicine if you are breastfeeding. If you do use the cream while breastfeeding, you should not 
apply it to the skin of the breasts shortly before giving a feed, to avoid it being ingested by the nursing infant 

WARNINGS: 
1. Do not use MECOZALEN on children under 2 years of age except under the advice and supervision of a doctor. 
2. For external use only. 
3. When using MECOZALEN avoid contact with eyes. 
4. Stop using MECOZALEN and ask a doctor 

• irritation occurs 

• there is no improvement within 4 weeks (for athlete’s foot and ringworm) or 2 weeks (for jock itch). 

• do not use for diaper rash 
5. If swallowed, get medical help 

DRUG INTERACTIONS: 

• Miconazole is unlikely to be absorbed through the skin in sufficient amounts to significantly affect other 
medicines that you are taking by mouth. 

• if you are taking warfarin, there is a very small chance that miconazole absorbed from this cream may enhance 
the effect of the warfarin.  

• If you are using other topical medicines or moisturizers on the same area of skin it is recommended that you 
leave about 30 minutes between applying each product.  

DOSAGE & ADMINISTRATION: 

• wash affected area and dry thoroughly 

• Apply a thin layer over affected area twice daily (morning and night) or as directed by a doctor 

• supervise children in the use of this product 

• for athlete's foot, pay special attention to spaces between the toes, wear well-fitting, ventilated shoes and 
change shoes and socks at least once a day, for athlete's foot and ringworm use daily for 4 weeks, for jock 
itch use daily for 2 weeks 

• if conditions persist longer, ask a doctor 

• This product is not effective on the scalp or nails. 
STORAGE: 
- Store at temperature below 25 °C. 
- Keep out of reach of children. 

PACKAGE:              
Aluminum tube contains 15 gr. MECOZALEN cream / carton box. 
Aluminum tube contains 30 gr. MECOZALEN cream / carton box. 


